
ACTA DE SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Mislata, 28 de març de 2019

Hora: 20:00 hores

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada,
es  reunixen  en  sessió  pública,  presidida  pel  Sr.  alcalde,  CARLOS  FERNÁNDEZ
BIELSA, els regidors i les regidores:

·        MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA
·        JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ
·        JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA
·        ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ
·        CARMEN LAPEÑA BUENO
·        JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ
·        ANTONIO ARENAS ALMENAR
·        ANA MARÍA JULIÁN RUIZ
·        JOAQUÍN MORENO PORCAL
·        MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA
·        JAVIER SANTÉS ALPUENTE
·        DOLORES HORTELANO RAMÓN
·        JAIME LÓPEZ BRONCHUD
·        ANTONIO SANCHIS NAVARRO
·        JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ
·        ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO
·        FERNANDO GANDIA ESCORIHUELA
·        JAVIER GIL I MARÍN
·        JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI

Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la Corporació.
Assistix l'interventor, Gustavo Adolfo Segura Huerta.

Excusa la seua absència la regidora Teresa Peñarrubia Gil.

A instàncies  del  Sr.  alcalde,  es  guarda  un  minut  de  silenci  per  les  dones
víctimes de la violència de gènere, en record de les víctimes que s'han produït durant
este mes.
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1. CONEIXEMENT DEL DECRET DE L'ALCALDIA 633/2019, DE 12 DE

MARÇ,  SOBRE  APROVACIÓ  DEL  PLA  PRESSUPOSTARI  A  MITJAN

TERMINI 2020-2022.

Es  dona  compte  del  Decret  d'Alcaldia  633/2019,  de  12  de  març,  sobre
aprovació  del  Pla  Pressupostari  a  mitjan  termini  2020-2022,  i  el  Ple  en  queda
assabentat.

2.  RATIFICACIÓ  DEL  DECRET  DE  L'ALCALDIA  643/2019,  DE  13  DE

MARÇ,  SOBRE  SOL·LICITUD  DE  SUBVENCIÓ  I  APROVACIÓ  DEL

PROJECTE “PROGRAMA TALLERS D'OCUPACIÓ 2019”.

Es dona compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i
Benestar Social, favorable a la ratificació del Decret de l'Alcaldia 643/2019, de 13 de
març,  sobre  sol·licitud  de  subvenció  i  aprovació  del  projecte  “Programa  tallers
d'ocupació 2019”.

Comença el  portaveu  del  Grup  Ciudadanos-Mislata,  Sr.  González  Murgui  la
seua primera intervenció recordant que en este cas s'està seguint el mateix protocol
que es va donar en el passat Ple ordinari del dia 31 de maig de 2018, quan es tractà la
ratificació  del  Decret  d'Alcaldia  sol·licitant  subvenció  i  aprovació  del  programa  de
“Tallers d'ocupació 2018 Mislata Gestiona”, i continua dient que ara, al respecte de la
ratificació del programa “Tallers d'ocupació 2019”, consideren de gran interés la seua
realització,  perquè  tenen  per  objecte  incrementar  l'ocupabilitat  de  les  persones
desempleades de 25 o més anys, als que va dirigits. Afig que es tracta de sol·licitar a
la  Conselleria  d'Economia  Sostenible  una  subvenció  de  464.110  euros
aproximadament, destinada a dos especialitats, i a un nombre d'alumnes no superior a
20, detallant part del programa que ara se sotmet a aprovació, i la finalitat del qual és
facilitar  la  inserció  laboral,  combinant  la  formació  amb  l'ocupació,  per  mitjà  de  la
realització d'accions formatives en alternança amb la realització d'obres o prestacions
de servicis d'utilitat pública o interés social. Així mateix, assenyala que els continguts
formatius capaciten l'alumnat per al desenrotllament de les ocupacions corresponents
a les respectives especialitats, i entén que qui exerceix l'Àrea responsable donarà una
major informació detallada respecte a este assumpte. Finalitza dient que el seu vot
serà positiu.

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i
diu  que  totes  aquelles  iniciatives,  com  la  d'este  cas,  pertanyents  al  Pla  de  la
Conselleria d'Economia Sostenible, amb l'objectiu de fomentar l'ocupació i la formació
de qualitat, tracten de qüestions vitals per a la societat actual en què vivim, amb uns
nivells de desocupació i precarietat elevats. Avança que el seu vot serà favorable.

2



Intervé a continuació el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu
que el seu grup votarà favorablement este punt.

Inicia el seu primer torn d'intervenció en representació del Grup PSOE el Sr.
Catalá Martínez, i diu que es planteja l'aprovació per part del Ple d'este projecte, que
començarà en el mes de desembre de 2019 i es desenrotllarà principalment en 2020,
suposant estos tallers un dels pilars fonamentals de la política d'ocupació que es du a
terme en l'Ajuntament. Afig que, en segon lloc, es planteja l'aprovació de la sol·licitud
de la subvenció ja que es tracta d'una acció d'ocupació que està subvencionada quasi
al 100%. Passa a resumir, breument, les característiques d'esta acció, i indica que el
nombre de contractacions és de 25 persones, en concret 20 alumnes treballadors, 1
director  del  taller,  3  professors  formadors  i  1  administratiu;  els  destinataris  són
persones desempleades majors de 25 anys; es tracta d'una acció retribuïda, sent un
programa mixt  de formació  i  ocupació,  per mitjà del  salari  mínim interprofessional,
salari que ha sigut augmentat enguany per decisió del govern central del Sr. Sánchez,
la qual cosa suposa l'increment del programa respecte a l'any passat; la duració és de
12 mesos; la incorporació, sempre que els tallers siguen atorgats, serà en els últims
dies  de  desembre  de  2019;  els  interessats  presentaran,  si  és  el  cas,  les  seues
sol·licituds  durant  els  mesos  d'octubre  o  novembre,  i  les  persones  interessades
passaran per l'ADL, on se'ls farà entrega d'uns codis perquè acudisquen a inscriure's
en el SERVEF; finalment, es constituirà una Comissió mixta amb tècnics del SERVEF i
de l'ADL que farà la selecció de les persones que els desenrotllaran.  Diu que els
objectius a complir, com qualsevol altra acció que es du a terme en esta matèria són,
d'una banda, alleugerir les situacions individuals i familiars, amb la percepció del salari
indicat, i d'una altra, que al finalitzar estos tallers de formació les persones que els
hagen  realitzat  estiguen  en  una  millor  situació  quant  a  la  seua  inserció  laboral,
objectiu, este últim, que raonablement s'està complint, i la consecució de la qual és
l'objectiu final d'este tipus d'accions.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va
acordar ratificar el decret següent:

“Assumpte: Sol·licitud  subvenció  i  aprovació  Projecte  Programa  de

Tallers d'Ocupació 2019

Basant-se en el que disposa la Resolució de 28 de desembre de 2018, de la
Direcció  General  del  Servei  Valencià  d'Ocupació  i  Formació  (DOGV núm.  8490  /
20.02.2019),  per  la  qual  s'aprova  la  convocatòria  del  programa  mixt  d'ocupació-
formació Tallers d'ocupació, amb càrrec a l'exercici pressupostari 2019, en aplicació de
l'Orde  11/2016,  de  15  de  juliol,  de  la  Conselleria  d'Economia  Sostenible,  Sectors
productius, Comerç i Treball, per la qual s'aproven les seues bases reguladores.
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Considerant de gran interés la realització d'estos tallers que tenen per objecte
incrementar l'ocupabilitat de les persones desempleades de vint-i-cinc o més anys a
què  va  dirigit,  pertanyents  als  col·lectius  prioritaris  previstos  en  l'article  4  de  la
mencionada Orde 11/2016.

Considerant a més que els participants en este programa de tallers d'ocupació,
amb  la  finalitat  de  facilitar  la  seua  inserció  laboral,  combinen  la  formació  amb
l'ocupació,  per  mitjà  de  la  realització  d'accions  formatives  en  alternança  amb  la
realització  d'obres  o  la  prestació  de  servicis  d'utilitat  pública  o  interés  social.  Els
continguts formatius capacitaran a l'alumne per al desenrotllament de les ocupacions
corresponents a les respectives especialitats, dels dos certificats de professionalitat
obtinguts en cada grup.

Considerant que des de l'inici dels tallers d'ocupació, les entitats promotores
contracten l'alumnat-treballador, a través de la modalitat contractual de contracte per a
la formació i l'aprenentatge, la qual cosa permet rebre una formació dual adequada a
l'ocupació a exercir.

I  vist l'informe núm. 239/2019 d'Intervenció Municipal, de data 8 de març de
l'actual,  sobre finançament  del  Projecte  de Taller  d'Ocupació  “Mislata  Gestiona II”,
d'aquella part del cost del projecte no subvencionada.

’De conformitat amb allò que disposa l 'article 21 de la Llei 7/85, de 2 d'abril,
Reguladora de les Bases del Règim Local,

RESOLC:

PRIMER.  Sol·licitar a  la  Conselleria  d'Economia  Sostenible,  Sectors
Productius, Comerç i Treball, subvenció per import de 464.109,60€, (QUATRE-CENTS
SEIXANTA-QUATRE MIL CENT NOU EUROS I SEIXANTA CÈNTIMS), destinada a
les  dos  especialitats  i  nombre  d'alumnes  que  es  detallen  a  continuació,  del

Programa de Tallers d'Ocupació 2019, denominat “MISLATA GESTIONA

II”, amb una duració total de 1.920 hores durant 12 mesos cada grup i amb data
d'inici prevista del 27/desembre/2019:

ESPECIALITAT NÚM.

ALUMNES

Grup  1.-  ADGG0408  “Operacions  Auxiliars  de  Servicis
Administratius i Generals”.
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ADGG0208 “ Activitats Administratives en la relació amb el client”. -10-

Grup 2.- ADGD0308 “Activitats de Gestió Administrativa”.

ADGD0108  “Gestió  Comptable  i  Gestió  Administrativa  per  a
Auditoria”.

-10-

SEGON. Aprovar el projecte relatiu a l'obra a realitzar, corresponent al Taller
d'Ocupació que es tracta, denominat “MISLATA GESTIONA II”, el cost total del qual
ascendix a 482.895,45,-Euros (QUATRE-CENTS HUITANTA-DOS MIL HUIT-CENTS
NORANTA-CINC EUROS I QUARANTA-CINC CÈNTIMS .

TERCER.  Acceptar  expressament  els  compromisos  derivats  de  la  referida
Resolució i Orde reguladora d'estes ajudes, respecte al finançament d'aquella part del
cost del projecte no subvencionada.

QUART.  Notificar  el  present  Decret  a  la  Direcció  Territorial  de  formació
professional per a l'ocupació, de la mencionada Conselleria.

QUINT. Sotmetre el present Decret a la ratificació del Ple de l'Ajuntament, en
la pròxima sessió que este celebre.”

3.  MOCIÓ  DEL  GRUP  CIUDADANOS-MISLATA  PERQUÈ

L'AJUNTAMENT  CONSTRUÏSCA  I  INSTAL·LE  A  LA  PLAÇA  DE  LA

CONSTITUCIÓ  AL  COSTA  DE  L'AJUNTAMENT  UNA  CÀPSULA  DEL

TEMPS

Es dona compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i
Benestar  Social,  favorable  a  la  proposta  de  Moció  del  Grup  Ciudadanos-Mislata
perquè l'Ajuntament construïsca i instal·le a la Plaça de la Constitució, al costat de
l'Ajuntament, una càpsula del temps.

El portaveu del Grup Ciuadanos-Mislata, Sr. González Murgui, comença la seua
intervenció definint la càpsula del temps com a recipient  hermètic construït  a fi  de
guardar missatges i objectes del present, en forma de llegat material i simbòlic, per a
ser  rescatats  per  generacions  futures.  Explica  que  en  concret  en  esta  moció  es
proposa que siguen dos generacions, així com que s'incloguen objectes materials de
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valor històric, artístic i cultural, i inclús de valor econòmic adquirit amb el transcurs del
temps. Després d'explicar els acords que proposa la moció, assenyala que s'està en
l'ocàs del mandat municipal 2015-2019 i és moment de reflexionar i fer balanç d'un
període de la història recent del nostre municipi, i  què millor balanç que deixar un
llegat sociocultural d'este temps a les generacions futures perquè siguen elles els que
traguen les seues  pròpies conclusions.  Pregunta qui  s'acorda  a  hores d'ara  de la
Corporació municipal de fa 50 anys, de les manifestacions culturals o municipals que
es van desenrotllar llavors, i què queda d'elles, qui componien l'Ajuntament en eixe
moment,  quins  èxits  es  van  aconseguir  per  al  municipi  en  aquell  temps,  qui  era
l'Alcalde o, més encara, quin llegat a quedat d'aquella Corporació. Diu que es tracta
d'una proposta de reduït cost, de material fotogràfic, àudios, vídeos i textos, afegint
creacions plàstiques i  pictòriques de reduït grandària, que a més de valor simbòlic
també ho tinguen econòmic amb el pas del temps. Conclou dient que es tracta d'una
moció  original,  valent,  decidida,  sociocultural,  carregada de simbolisme,  assumible
amb voluntat política, de reduït cost econòmic i  pensant en l'interés general de les
generacions del demà.

Intervé a continuació el portaveu del Grup Compromís per Mislata, el Sr. Gil i
Marín,  i  diu  que  els  genera  dubtes  la  moció  presentada,  dubtes  que  li  vénen  de
l'exposició que va fer el ponent en la Comissió d'Interior. Afirma que vol aportar una
sèrie  de  propostes  perquè  siguen  depositades  en  eixa  càpsula,  sempre  que  la
comissió  corresponent  ho  considere  oportú,  entre  les  que  cita  l'adopció,  pel  Sr.
alcalde, de la gosseta Dana, perquè ha sigut tres vegades notícia en els mitjans de
comunicació. El Sr. alcalde interromp la intervenció del Sr. Gil per a expressar la seua
protesta  per  l'al·lusió  a  qüestions  personals,  produint-se  una  breu  discussió  entre
ambdós,  amb al·lusions  a  la  forma de  dirigir  la  sessió  del  Ple.  Continua  la  seua
intervenció el Sr. Gil  i, com a segona proposta a incloure en la càpsula, aporta una
publicació del Ciutat de Mislata, en què afirma s'inclouen 29 fotos del Sr. alcalde en les
20 pàgines que la componen, i es pregunta si algun alcalde serà capaç de superar-ho.
A més proposa incloure una sèrie de factures, sol·licitades pel seu grup a través del
Registre  d'Entrada,  i  que  no  han  aparegut,  referides  al  transport,  atencions
protocol·làries,  campanyes informatives,  dietes i  locomoció dels  òrgans de govern,
totes  elles  dels  anys  2015,  2016  i  2017,  i  entén  que  no  hi  haurà  problema  que
aquestes  siguen  aportades,  atés  que  el  govern  del  Sr.  Fernández  Bielsa  és  tan
transparent.

Continua dient que el seu grup va presentar una moció, que es va aprovar en el
Ple municipal, per a la retirada de símbols franquistes, en compliment de la Llei de
memòria històrica, llei aprovada pel govern socialista, i més de dos anys després no
s'ha fet res respecte d'això. Afirma que li pareix complicat entendre que un govern del
PSOE no haja fet res en esta temàtica, no obstant això, igual se sorprén i abans que
acabe la legislatura es retiren tots els símbols franquistes que hi ha a Mislata, per la
qual cosa proposa posar-ho en tasques pendents a incloure en la càpsula del temps.
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Afig que hui a l'Ajuntament de Mislata, al Sr. Fernández Bielsa,  li  han concedit  un
premi pel programa “22.02”, programa que va substituir al programa “Mislata On” que
realitzava  l'associació  de  jóvens  Menys  Graus,  i  pregunta  si  ha  agraït  en  el  seu
facebook a esta associació el treball que va realitzar en el seu moment, i si no és així
espera que ho faça; inclou el mencionat premi en la càpsula del temps. La seua última
proposta a incloure en la càpsula, continua, es referix a una proposta que va portar a
Ple el seu grup sobre consultar els ciutadans de Mislata si volien que hagueren o no
bous al carrer, proposta que va ser esmenada pel PSOE en el sentit que es realitzaria
eixa consulta sempre que la mateixa es durà a terme en distints municipis, entre els
quals es troben Sagunt, Albal, Albalat dels Sorells, etc. , moment en què finalitza el
seu torn.

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud, i al·ludix a
l'encreuament d'intervencions del Sr. Fernández Bielsa i el Sr. Gil i Marín, per a dir que
confia que a ningú se li ocórrega incloure el vídeo del mateix en la càpsula del temps,
perquè s'imagina que si algú d'ací a 50 anys obrira esta càpsula del temps se li cauria
la cara de vergonya per vergonya aliena.

Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i  comença
assenyalant  que  ocuparà  poc  espai  de  la  seua  primera  intervenció,  atés  que  vol
esperar  a  la  segona,  perquè  la  primera,  sobretot  d'un  dels  grups,  li  ha  paregut
vergonyosa,  i  espera  que no  es  fiquen  personalment  amb ella  ni  la  seua  família,
perquè es veuran en un altre lloc. Li demana al Sr. Gil i Marín que explique en la seua
segona intervenció allò que ha anat introduint en la càpsula del temps, càpsula que
per un altre costat no sap qual és, perquè encara no s'ha produït la votació de la
moció, per la qual cosa no sap si existirà o no. Contínua dient-li que li pareix molt difícil
que hi haja propostes, accions o millores per a la ciutadania que s'hagen fet pel seu
grup i que es puguen ficar en eixa càpsula del temps, i afig que també és difícil que en
la revista aparega el Sr. Gil i Marín tantes vegades com apareix el Sr. alcalde, ja que
no acudix a la majoria dels actes importants d'este Ajuntament. Afirma que li agradaria
saber quina diferència existix  entre factures de gasto de transport  i  de locomoció,
perquè les ha definit com dos conceptes diferents, i li indica al Sr. Gil i Marín que el

’sap perfectament que tots els mesos se n adona d'absolutament tots els pagaments
realitzats per este Ajuntament a tercers, pagaments que podrien formar part d'eixa
càpsula del temps. Dubte molt que totes eixes factures a què al·ludia el Sr. Gil i Marín
no se li hagen entregat, i li remet a totes les actes de la Comissió d'Hisenda, així com
a les participacions i consideracions del Sr. Gil i Marín en eixes comissions d'Hisenda,
perquè puguen formar part d'eixa càpsula del temps. Finalitza demanant respecte per
a les persones que es troben en el Ple.

Inicia  la  seua  segona  intervenció  el  Sr.  González  Murgui  i  diu  que  el  que
proposen  és  una  càpsula  física,  de  format  reduït,  per  exemple  de  30  per  30
centímetres, emplaçada a la plaça de la Constitució al costat de l'Ajuntament, on es
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continguen,  a  més  de  registres  audiovisuals  en  format  cedé,  atés  que  el  format
magnètic pot degradar-se amb el pas del temps, diaris de l'època, documents, etc., a
més d'importants treballs plàstics i pictòrics d'artistes locals o residents en el municipi,
en  forma de  miniatura,  donats  pels  artistes  en  forma de  llegat  a  les  generacions
futures; en definitiva, pretén amb estes miniatures que siguen un llegat verdaderament
simbòlic i autènticament cultural per a les generacions futures. També proposa per a
esta iniciativa la creació d'una comissió per a desenrotllar la idea, o bé que siga la
pròpia Comissió de Cultura la que s'encarregue, implicant  a tots els departaments
municipals  que  es  consulten  o  siguen  propicis  per  a  materialitzar  esta  proposta.
Contínua dient que és cert que, d'acord amb l'historiador i estudiós de les càpsules del
temps  William  Jarvis,  la  majoria  de  les  càpsules  del  temps  normalment  no
proporcionen molta informació útil, però a Mislata no caurà en este error, i a través
d'una comissió es valorarà quina informació útil i de valor sociocultural es preservarà.
Finalitza demanant amplitud de mires i el vot positiu de la resta de grups, perquè les
generacions futures ho agrairan.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín es dirigix a la Sra. Martínez
Mora per a dir-li que entre les seues preguntes hi ha una que li sorprén moltíssim, li
pregunta si el pressupost municipal ho elaboren ells, perquè en el mateix hi ha dos
aplicacions  pressupostàries  diferents,  com  són  “transport  òrgans  de  govern”  i
“locomoció òrgans de govern”, per això, no sap per què li pregunta a ell i li demana
que ho aclarisca. En referència al tema d'aparéixer en la revista Ciutat de Mislata,
aclarix que el tema no és que no aparega ell, sinó que no apareix curiosament cap
membre de l'oposició, i afig que ell acudix als actes que pot, ja que té el seu treball i la
seua família.  Quant al  tema de les factures,  diu  que espera que se li  faciliten les
referides a l'acte de presentació del projecte de residència, igual que no han aparegut
les altres factures que han sol·licitat per escrit,  i li demana que mostre els documents
que acrediten l'entrega de les mateixes, perquè ell sí que pot mostrar els registres
d'entrada que acrediten que les ha sol·licitat. Quant a la proposta de la moció, diu que
els pareix absurda, creu que hi ha problemes més importants que resoldre en estos
moments a Mislata, i no creu que aporte res sinó més aïna tot al contrari, per la qual
cosa anuncia que votaran en contra de la moció.

Intervé el Sr. López Bronchud i comença dient que van demanar en comissió
els inconvenients d'Intervenció de 2017 i encara els estan esperant, i  que, segons
saben, estan entregats per la Intervenció i no han passat pel Ple. Diu haver escoltat de
la portaveu socialista que no cal entrar en la vida privada de ningú, cosa que diu portar
ell demanant des de fa ja molts anys, quan governava i durant els huit anys que porta
en l'oposició, perquè ha escoltat des de la bancada socialista com al seu company
Allunyant Martínez Montoro li deien que li “diguera al seu amo”; també han sentit que
ací tenim “un Montoro roín”; diu haver hagut de suportar que se li  cridara titellaire
perquè en la seua vida privada fa teatre, que se li diguera, pel fet de que treballe en
televisió, que es dedica a la faràndula, i diu que ell és el que sempre ha demanat
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respecte en este Ple. Considera que al final s'està acostumant a la gent a què en el
Ple pot passar de tot, i  quan es perden els papers i  es perd el respecte s'acaben
veient  espectacles  tan  bascosos  com el  que  acaben de  veure.  Contínua  la  seua
intervenció  dient  que cada partit  pot  portar  al  Ple  les propostes que vullga,  és la
llibertat que establix la democràcia, però també creu que els ciutadans tenen dret a
saber la serietat i  el treball  que porten les mateixes, o el projecte que es té per a
Mislata, i en el cas de Ciutadans hui és la guinda al pastís d'una legislatura infestada
de propostes pactades entre El Govern i la formació taronja al llarg de tot un mandat.
Indica que hui el Partit Popular votarà no a la proposta, perquè no els agrada perdre el
temps ni que se'l facen perdre, no li agrada que li prenguen el pèl ni que se'l prenguen
els seus veïns i, per descomptat, no li agrada que els diners públics siga malgastat.
Afirma el Sr. López Bronchud que en esta legislatura les preocupacions de Ciutadans
pels mislateros han sigut la dimissió de l'Alcalde d'Ontinyent, que es vera una òpera
en  una  pantalla  gegant,  declarar  l'Albufera  com  a  reserva  de  la  bioesfera  de  la
UNESCO, que la Policia Local comptara amb una pistola  taser que ja tenia fa més
d'una dècada, incorporar un programa amb rates penades perquè es menjaren els
insectes, etc., i assenyala que eixe és el treball de Ciutadans durant esta legislatura,
tot  necessitats  de  primer  orde  per  als  mislaters,  entenga's  la  ironia.  Afig  que
Ciudadanos no representa un projecte seriós per a Mislata perquè, com ha assenyalat
moltes  vegades,  representa  el  comodí  del  govern  socialista  al  llarg  de  tota  la
legislatura, Ciutadans és un vot útil per al Sr. Fernández Bielsa.

Continua dient que era tan predicible el debat que hui se n'anava a viure ací
que també ells havien fet una llista de voluntats per al futur immediat, perquè moltes
de les coses que han sol·licitat no se'ls han entregat, com l'informe de l'arquitecte
municipal en què es diu que revertir la Plaça Major costa 50 milions d'euros; els costos
de la visita de la Ministra; els de la campanya “La suma de tots”; per què s'ha retirat la
gespa del Museu de l'Horta; per què s'ha fet com s'ha fet l'Avinguda de Blasco Ibáñez i
quantes places d'aparcament  ha costat;  per  què  l'hospital  de referència  que seria
l'hospital  militar  continua  estant  com  està;  qué3  va  passar  amb  el  suport  de
Ciudadanos als jóvens de Menys Graus, que 24 hores després es va convertir en un
puntelló a la defensa del programa juvenil; per què es van canviar els contenidors per
un valor de 700.000 euros que després van cremar en el parc de la Canaleta; a més
volgueren que els donaren, per a posar en la càpsula, una còpia del conveni de la
residència,  i  saber  quantes  places  hi  haurà  per  a  mislateros.  Finalitza  dient  que
sobretot no volen que els prenguen el pèl, i per això votaran no.

Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i assenyala que este Ple amb només tres
punts, reflectix part de l'activitat d'este Ajuntament en este mes; El Govern reflectix les
seues prioritats a través dels punts número u i dos, mentres que el punt número tres
ho  presenta  el  grup  de  l'oposició  Ciutadans,  propostes  que  han  sigut  plantejades
perquè siguen debatudes i votades en este Ple, i també resulta evident que els altres
dos  grups,  que  justament  votaran  no  a  eixes  propostes  alienes,  no  presenten
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absolutament  res  des  de  fa  quatre  mesos,  i  simplement  aposten  per  eixa  crítica
destructiva i de la desqualificació, i allà cada un amb les seues metodologies a l'hora
dels debats polítics, amb les seues estratègies i incapacitats, limitacions, i lamentables
agressivitats. Diu que en breu, perquè encara queden dos mesos per a les eleccions,
els ciutadans i ciutadanes diran el resultat, i demana tranquil·litat al Sr. Gil i Marín.
Afirma que el grup socialista ha intentat en tot moment valorar en positiu el treball
realitzat pel grup que ha proposat esta moció, però al mateix temps, atés que no és
una mesura prioritària per a les necessitats i exigències de la ciutadania de Mislata en
este moment, sense que servisca de precedent, s'abstindran, perquè siga la votació
de la resta de grups la que determine si la moció ix avant o no. No obstant això, diu
estar convençuda de que quan els nostres fills/as, potser néts/as obriren eixa càpsula
del temps, la sorpresa seria una reacció quasi segura; seguint les mesures que acorda
la moció es crearia la comissió per a establir el que s'introduiria en la càpsula del
temps, per descomptat, no d'una manera equivocada, com proposa el Sr. Gil i Marín, i
estaran  amb ella,  i  també molts  dels  ciutadans  que  ací  ens  acompanyen,  que  si
parlem de l'any 2019 hi  ha algunes informacions i  presències que haurien de ser
tingudes en compte perquè els nous mislateros del futur conegueren què feien i en
què es preocupaven els seus pares, mares, iaios i iaies, i sens dubte estaria vinculada
a la presentació de la residència de la tercera edat i centre de dia que es va realitzar el
passat 16 de febrer en les instal·lacions de l'antic quarter militar, acte per cert, a què el
Sr. Gil i Marín no va acudir i per tant no ix en la foto; un acte que representa un triomf
per a la societat mislatera i que aglutina la naturalesa activa i proactiva d'eixe treball
cohesionat  entre  quatre  administracions  diferents.  Continua  dient  que  una  altra
circumstància,  a  tindre  en  compte,  seria  el  nivell  de  deute  existent  en  la  nostra
Hisenda local, que s'ubica per primera vegada en el nivell més davall de les últimes
dècades, perquè s'ha passat, en a penes 8 anys, de 39,5 milions d'euros a 13 milions
d'euros en 2019; ambet social i àmbit econòmic podrien estar reflectits per estes dos
informacions referents a esta Mislata del present de 2019, i eixe àmbit polític sense
dubte estaria lligat al concepte de la unanimitat, amb un pressupost aprovat per tots
els grups.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per un vot a favor (grup Ciudadanos-
Mislata), sis vots en contra (grup PP i grup Compromís per Mislata) i 13 abstencions,
acorda rebutjar la moció següent:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Ara  que  estem ja  de  ple  en  l'ocàs  del  manament  municipal  2015-2019  és
moment  de  reflexionar  i  fer  balanç  d'un  període  de  la  història  recent  del  nostre
municipi. I quin millor balanç que deixar un llegat sociocultural material d'este temps a
les  generacions  futures,  perquè  tinguen  consciència  què  es  farà  en  este  temps  i
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siguen ells els que reben l'herència que deixem i els que traguen les seues pròpies
conclusions.

· Perquè hui, qui es recorda de la corporació municipal de fa 50 anys arrere, la
de 1969?

· Quines manifestacions culturals municipals es desenrotllaven llavors?
· Qui componien l'Ajuntament en eixe moment en concret?
· Quins èxits es van aconseguir per al municipi llavors?
· qui era l'alcalde que presidia eixa Corporació?
· Més encara, quin llegat ha quedat d'eixe període?

Algú de nosaltres pot contestar a eixes preguntes? Veritat que no, almenys amb
certesa.

Perquè precisament per eixa raó, perquè no caiga en l'oblit la Corporació del

mandat 2015/2019.  El que sol·licitem des de Ciudadanos és una càpsula del temps
física no virtual que s'òbriga després de dos generacions  -50 anys-  és a dir que es
construïsca este exercici 2019 i s'òbriga l'any 2069. Perquè la genealogia ens dóna la
versió  científica  més  accepta,  que  ens  diu,  que  generalment  s'entén  que  una

generació comprén un lapse de 25 anys, així que cada vegada que transcorre eixe
temps, estem enfront d'una nova generació.

A més es tracta d'una proposta de reduït cost, REMARQUE -reduït cost perquè-
al  material  de  fotografies,  àudios,  vídeos  i  text,  afegiríem  creacions  plàstiques  i
pictòriques donades de reduït grandària, que al marge del valor simbòlic tindrien un
valor econòmic.

Consultades  les  fonts,  s'entén per cápsula o caixa  del  temps,  un 
recipient hermètic construït a fi de guardar missatges i objectes del present per a ser

rescatats per generacions futures.  En el  cas que proposem des de Ciutadans, en
concret dos generacions; objectes en forma de llegat material i simbòlic.
Si bé és cert que hui en dia, el concepte de cápsula del temps se està popularitzant.
De fet en Internet podem trobar càpsules del temps en format digital, com poden ser
fotografies, àudios, textos i vídeos. No satisfet amb això, des de Cs som mes audaços
i proposem incloure objecte de valor històric, cultural i inclús de valor econòmic amb el
transcurs del factor “temps”.

Nosaltres el que pretenem és una càpsula física d'un format més aïna reduït (p.
ex. 30 cm X 30 cm)  emplaçada en la Plz. de la Constitució junt amb l'ajuntament, on
es continguen a més d'estos registres audiovisuals en format CD -perquè en format
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magnètic es pot degradar amb promptitud-  diaris de l'època, documents, etc.i a més  i
important, treballs de creadors plàstics i pictòrics locals o residents en el municipi, en
forma de miniatures, per a poder ser ben emmagatzemats, donats per estos artistes
de hui en forma de llegat simbòlic a les generacions futures.

Per a esta iniciativa proposem, o bé la creació d'una comissió per a desenrotllar
esta idea o bé que siga la pròpia comissió de cultura,  la  que s'encarregue de les
tasques de la mateixa; implicant a tots els departaments municipals que es consulten
o siguen propicis per a materialitzar la proposta.

Exemples de càpsules del temps tenim al nostre país sense anar més lluny,
el 2009, prop de la  Pla  ça   de les     Corts de Madrid se va descobrir una caixa de coure
de 1835. En ella es van trobar quatre toms de l'any 1819 del Quijote, un llibre de la vida
de Miguel de Cervantes i altres publicacions.

D'acord amb l'historiador i  estudiós de càpsules del temps William Jarvis, la
majoria de les càpsules del temps normalment no proporcionen molta informació útil.
Nosaltres a Mislata, no caurem en este error, i a través d'una comissió valorarem que
informació útil i  de valor sociocultural preservarem (p. ex. Miniatura donada per M.
Navarrés o de qualsevol altres creador local).

Jarvis  també  va  assenyalar  que  hi  ha  molts  problemes  concernents  a  la
selecció  dels  recipients  que  transmetran  la  informació  al  futur.  Alguns  d'eixos
problemes,  inclouen l'obsolescència de la tecnologia i el deteriorament dels mitjans
d'emmagatzematge  electromagnètics.  Moltes  càpsules  del  temps  soterrades  es
perden, perquè l'interés que desperten s'esvaïx i  la ubicació exacta s'oblida, o són
destruïdes per qualsevol causa, natural o no.

Esta  és  una  altra  excepció  que  tindrem  ben  present  en  el  nostre  llegat
sociocultural, perquè no ocórrega i arribe als seus destinataris amb plenes garanties.

En suma, esta és una moció original, valent, decidida, sociocultural, carregada
de  simbolisme,  assumible  amb  voluntat  política,  de  molt  reduït  cost  i  pensant
exclusivament en l'interés general dels veïns del demà.

Els anem a negar este llegat de “primer orde” a les generacions futures, jo NO,
no sé vostés.

Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda:

· Que es cree una comissió respecte d'això o bé s'encarregue d'esta missió la
comissió de Cultura; els que valoraran quins objectes i/o registres hagen de ser
preservats com a mostra de l'exponent d'este temps.
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· Que es construïsca un espai – el que es considere més idoni-  a la plaça de la
Constitució al costat de l'ajuntament on es deposite baix terra esta càpsula.

· Que hi haja una placa commemorativa d'esta efemèrides on s'indique la data
en què es va tancar la càpsula i la data en què s'haja d'obrir.

· Exhortar  totes les corporacions venidores que mantinguen la voluntat  d'esta
corporació  de 2015-2019,  fins  al  compliment  de  la  data  de  l'obertura  de  la
càpsula el 2069 (50 anys després).”

Part dedicada al control dels altres òrgans de govern

4.  CONEIXEMENT  DE  LES  RESOLUCIONS  DE  L'ALCALDIA-

PRESIDÈNCIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES

DE LA SESSIÓ DE 28 DE FEBRER DE 2019

En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització,
’Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se n adona de les resolucions

adoptades per l'Alcaldía-Presidencia, així com dels acords adoptats per la Junta de
Govern des de la sessió ordinària celebrada el 28 de febrer de 2019.

5. PRECS I PREGUNTES

· El Sr. González Murgui prega que quan es plantege una moció, per respecte al
proponent, se centren en el contingut de la mateixa i no es tiren els trastos els
uns als altres com s'ha fet esta nit. Finalitza donant les gràcies per  “l'amplitud
de mires” als grups que han votat en contra de la càpsula del temps, perquè les
generacions futures li ho tindran en compte.

Diu el Sr. alcalde que prenen en consideració el seu prec, no obstant això, cada
grup polític intervé en els debats com considera oportú.

· Intervé el Sr. Martínez Montoro i diu que durant les obres dels camps de futbol,
que es van allargar més d'allò que s'ha previst, els clubs i famílies van haver de
suportar una sèrie de costos sobrevinguts, que segons va assenyalar el regidor
d'Esports, Antonio Arenas, es va comprometre a saldar, i voldria saber si s'han
efectuat els dits pagaments.
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Respon el Sr. alcalde que els pagaments ja estan realitzats.

· Pren la paraula la Sra. Sáiz Gómez per a fer un prec. Indica que van sol·licitar
per escrit, el 19 de febrer, el cost de la visita de la ministra a Mislata, així com el
cost  de la  campanya “Mislata,  la  suma de tots  i  tots”,  i  encara no se'ls  ha
respost, per la qual cosa prega se'ls facilite durant la setmana pròxima.

Respon la Sra. Martínez Mora que la visita de la ministra, com a tal, no té cap
cost  per  a  l'Ajuntament,  i  quant  a  la  resta  de  gastos,  s'aportaran  en  les
comissions quan els pagaments s'hagen realitzat. Intervé el Sr. alcalde per a
dir, en referència al tema de la residència, que és un orgull per a esta ciutat
arribar a tindre-la, i no entén per què s'encaboten en gastos ridículs, comparats
amb els  4,4  milions d'euros que s'han rebut per part  de la  Diputació,  i  que
després  de  40  anys  de  reivindicació  es  vaja  a  tindre  una  residència  de  la
tercera edat.

· El Sr.  Sanchis  Navarro  pregunta,  de les 40 places que tindrà la  residència,
segons consta en l'informe, quantes correspondran als veïns de Mislata i si hi
ha algun document en què s'especifique tal circumstància.

El Sr. alcalde diu que el Partit popular ha governat en la Generalitat durant 20
anys i saben com s'assignen les places de residència, és a dir, per proximitat
del domicili del ciutadà, i l'assignació correspon a la Generalitat.

· Intervé el Sr. Gandia Escorihuela i exposa que el tancat Museu de l'Horta ha
albergat, durant prou de temps, la gespa sobrant dels camps de futbol, pel fet
que no se'ls va fer cas, perquè moltes vegades van denunciar que comportava
un risc innecessari per a la salut i seguretat dels mislaters, i pregunta què s'ha
fet amb eixa gespa retirada del Museu.

Respon el Sr. alcalde que s'ha fet el que corresponia fer. A més, indica, es va
donar  resposta  en  la  Comissió  de  Cultura.  Segons  pareix,  diu,  els  únics
problemes greus que existixen a Mislata és que es va depositar durant 15 dies
una gespa en un recinte del municipi, i no creu que precisament els ciutadans
es plantegen com eixos problemes o inquietuds.

Pren  la  paraula  la  regidora  Sra.  Luján  Martínez  i  diu  que  ja  es  va  donar
resposta a esta pregunta en la Comissió de Política per a les Persones; una
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part, la que estava bé, es va utilitzar en els camps de futbol i en alguna rotonda,
mentres que la resta s'ha eliminat com correspon.

El  Sr.  alcalde es pregunta si  els  integrants  del  grup popular són tècnics en
moltes matèries. El Sr. López Bronchud indica que no creu que s'haja de ser
tècnic  per  a  desaconsellar  emmagatzemar  de  manera  incontrolada.  El  Sr.
alcalde diu que una cosa és desaconsellar i una altra distinta dir que és un perill
de salut pública per a la ciutadania. El Sr. López Bronchud creu que la Sra.
presidenta de la comissió no tindrà problema a portar a la seua pròxima sessió
les actes on s'han donat tantes explicacions.

· El Sr. López Bronchud diu que esta setmana s'ha anunciat que la línia 9 de
l'EMT arribarà a Sedaví, completant així un servici que reben altres municipis,
com per exemple Alboraia, Paterna, Vinalesa o Moncada, tots governats per
l'esquerra, i pregunta al Sr. alcalde quan va tindre la seua última reunió amb
l'EMT perquè la gent que sí que utilitza el transport públic puga tornar a utilitzar
este servici.

Li  respon  el  Sr.  alcalde  que  ha  tingut  moltes  reunions,  així  com sol·licitarà
reunir-se amb la Sra. María José Catalá, si obté l'Alcaldia de València, per a
recuperar eixa línia de l'EMT que tant els agradaria recuperar. Espera i desitja,
pel bé dels ciutadans de Mislata, que es torne este servici, de forma gratuïta,
als ciutadans de Mislata.

· La Sra. Martínez Mora vol fer un prec, atés que tots els grups estan a favor,
perquè es tracte en l'última comissió d'Urbanisme, i és que el Sr. alcalde, com a
tal i com a president l'empresa pública Nemasa, felicite a esta empresa i als
seus treballadors per la labor que van desenrotllar durant les passades Falles
perquè la resta de la població poguera disfrutar d'una forma festiva i lúdica.

El Sr. alcalde pren en consideració el prec i anuncia que s'emetrà un comunicat
en este sentit.

I,  sense  més  assumptes  a  tractar,  a  les  vint-i-una  hores,  per  l'Alcaldia-
Presidència s' alça la sessió, de tot això s'estén la present acta, que firma el Sr.
alcalde-president, amb mi el secretari que en done fe.
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